
Avui hem vingut des del Baix Montseny a la conselleria d'Acció Climàtica per mostrar la nostra
determinació  en  defensar  la  bassa,  defensar  el  territori,  del  que  som  part  i  ens  sustenta.
La bassa és la punta visible d'una lògica i d'un sistema ecocida basat en el creixement il·limitat.

En el context de sequera tan intensa en el que ens trobem, que no sabem si podrem collir el blat,
aquesta lluita, pretén evidenciar la importància de mantenir un punt d'aigua com aquest que s'està
defensant. I no tan sols mantenir-lo, sinó per regenerar i restaurar-lo.

És al passat desembre quan tornem a veure que la propietat està evocant residus al terreny de la
bassa. En aquests mesos que han passat s'ha cobert més de la meitat de la seva superfície. Després
de  setmanes  de  mobilització,  i  de  contactar  amb  diferents  administracions,  és  quan  decidim
acampar.

La  manca de voluntat  de l'ajuntament del municipi  per abordar la problemàtica, així com la
negligència per part de departaments de la Generalitat per fer un informe adequat entorn la realitat
de la Bassa, ens han obligat al poble de Llinars i pobles veïns a defensar aquella terra que ells,
autoritzen a destruir per l'acumulació de capital de la propietat.

Al llarg  de la  setmana,  diferents  veïns  i  veïnes  del  Baix Montseny vam decidir  aturar  aquests
vessaments.  Enfront  d'una  incapacitat  de  gestionar  una  situació  d'emergència  climàtica,
incompatible  de  revertir  de  la  mà  d'un  capitalisme  sever,  ens  plantem.  Recuperem  un  espai
indispensable, i el retornem al poble. El cuidem, hi fem activitats, xerrem, i debatem entorn de la
necessitat  de lluitar  pel territori,  d'organitzar-nos i  plantar cara a aquesta hegemonia social i
econòmica ecocida.

Ahir a la tarda vam tenir la primera comunicació informal que ens informava que la Generalitat ho
volia aturar. Així mateix, ahir a la tarda, el director general de polítiques ambientals i medi natural
ens comunica amb una trucada telefònica que volen reavaluar el valor ecològic de la bassa, i que
tenen intenció d'aturar els abocaments, almenys fins a la reunió de principis de maig que tindran
amb la propietat i l'ajuntament.

Sembla  irònic  que  es  reuneixin  per  salvar  la  bassa  les  tres  parts  que  l'estaven  matant:
1. Els tècnics de la Generalitat van considerar que no tenia cap valor,
2. La propietat no s'estima la seva terra, l'ha estat omplint amb tot allò que ha pogut per cobrar cada
camió que descarregava sense importar-li  que hi hagués la bassa i  desenes d'espècies diferents.
3. L'Ajuntament no ha mostrat gens d'interès per la bassa, fins que ens hem mobilitzat, aprovant una
moció que ha estat paper mullat.

Aquestes setmanes s'ha demostrat clarament que  qui ha protegit la bassa ha estat el moviment
popular i les veïnes.

Avui a la conselleria:

• Hem entregat més de 2000 firmes per mostrar tot el suport veïnal.
• Hem entregat l'informe científic on es detalla el valor ecològic que tenia la bassa abans que

comencessin la seva destrucció, restauració segons ells.
• Ens hem reunit amb el cap de gabinet,  per la falta de presència de  la consellera.  Després

d’escoltar-nos,  ens  han  comunicat que  la  consellera  no  té  disponibilitat  per atendre’ns
d'urgència,  delegant  aquest  apropament  al  director  general  polítiques  ambientals  i  medi
natural, Marc Vilahur.

• Considerem que ha  de  ser  una  obligació  de  les  administracions  assegurar-se  de  què  la
propietat faci una recuperació adequada de l'espai, així com de seguir-ne el sosteniment. Qui



explota una mina i extreu benefici de la terra, alhora que destrueix la vida i el territori, ha de
ser  el  responsable  de  regenerar-ho.  Com  a  espècie  podríem millorar  i  augmentar  la
biodiversitat, el contrari del que estem fent.

Nosaltres hem fet un informe, amb els nostres tècnics, on descrivim el valor ecològic que tenia la
bassa i que avui hem entregat a la generalitat.
Nosaltres hem bloquejat amb els nostres cossos els camions que continuaven omplint-la i això és el
que els ha parat.

Per això, hem decidit continuar ocupant-nos nosaltres de defensar la bassa fins que no veiem clar
que ells puguin assumir-ho.

De moment mantenim l'acampada. Aquest cap de setmana tenim diverses activitats previstes, us
animem a passar-hi, encara falten moltes persones de llinars i dels pobles del voltant per conèixer
l'espai. La setmana vinent farem els estudis que falten i començarem a pensar com volem restaurar-
la.

Fem una crida a totes les lluites del territori, a tots els col·lectius socials i a tothom que ens escolti, a
seguir lluitant i a no defallir davant d'aquest sistema capitalista, patriarcal i ecocida que cada
cop ens estrangula més.

Convoquem a tothom que vulgui ser part de la restauració de la bassa a venir el divendres dia 28 a
les 18 h a la bassa.

Salvem la bassa,
Salvem el territori,
Salvem la vida


